

(https://www.uci.org/)

The UCI takes strong measures in the face of the situation in Ukraine

UCI (/NEWS-CATEGORY/INSIDE-UCI/4JP0JEHWPFKDEFKSORBVF5)

01 MAR 2022

The Management Committee of the Union Cycliste Internationale (UCI) met at an extraordinary session today to discuss the situation in Ukraine and the measures that the UCI means to take in this respect.

The UCI again expresses its very great concern over the situation in Ukraine and firmly condemns the aggression of the Russian and Belarusian governments and their non-respect of the Olympic Truce. The UCI wishes to see a return to peace as rapidly as possible and calls for the respect of Olympic values. Indeed, sport in general and cycling in particular are vehicles of peace, friendship, solidarity and tolerance.

First of all, the UCI has decided to offer its support to the Ukrainian cycling community and has committed to welcoming Ukrainian athletes to the UCI World Cycling Centre (WCC), its education and training centre in Aigle, Switzerland. In this respect, the UCI is in permanent contact with the National Federation of Ukraine. The UCI President David Lappartient, together with the President of the Union Européenne de Cyclisme (UEC) Enrico Della Casa, will meet the President and representatives of the Ukraine National Federation during the UEC Congress in Denmark this weekend to define the procedures for coming to the aid of Ukraine's cycling community.

Moreover, the UCI welcomes the strong decisions taken by the International Olympic Committee (IOC) on 28 February and has decided to apply them to cycling.

The UCI, which remains a politically neutral organisation, laments that the decisions of their government can impact Russian and Belarusian athletes, but it is necessary to be firm in the defence of the Olympic values.

As pointed out this morning during an emergency meeting of International Federations organised by the IOC and presided over by the President Thomas Bach - with the participation of David Lappartient and UCI Director General Amina Lanaya -, it is a question of taking preventive measures with the objective of ensuring the integrity and security of sporting competitions and the respect of the Olympic values.

In light of the situation, the UCI Management Committee has unanimously taken the following decisions:

- 1. Russian and Belarusian national teams and / or national selections are not authorised to take part in any events on the UCI International Calendar, with immediate effect.
- 2. UCI Team status is withdrawn from all teams under Russian or Belarusian nationality and the UCI shall not consider any further applications for UCI status from teams from these two countries. The withdrawal of UCI Team status concerns the following teams:
 - UCI ProTeam Gazprom RusVelo (RUS)
 - UCI Continental Team Vozrozhdenie (RUS)
 - UCI Track Team Marathon Tula Cycling Team (RUS)
 - UCI Continental Team CCN Factory Racing (BLR)
 - UCI Continental Team Minsk Cycling Club (BLR)
 - UCI Women's Continental Team Minsk Cycling Club (BLR).
- 3. The UCI withdraws all Russian and Belarusian events from the 2022 UCI International Calendar and shall not consider any further registration requests. The following events are concerned by the withdrawal from the UCI International Calendar:
 - Grand Prix Moscow 1: class 2 track event (20-21 May 2022)
 - Granfondo Moscow: UCI Granfondo World Series event (21-22 May 2022)
 - Grand Prix Moscow 2: category 2 track event (22 May 2022)
 - Grand Prix Saint-Petersburg: category 2 track event (26-29 May 2022)
 - Five Rings of Moscow: class 2.2 road event (8-12 June 2022).
- 4. The Russian and Belarusian National Championships are also withdrawn from the UCI International Calendar.
- 5. The appearance of all emblems, names, acronyms, flags and anthems linked to Russia and Belarus are prohibited at all events on the UCI International Calendar. The Russian and Belarusian National Champions' jerseys are therefore banned.

- 6. Any bids from Russian and Belarusian candidates for the organisation of UCI events shall not be considered.
- 7. The UCI forbids organisers of events on the UCI International Calendar from inviting Russian and Belarusian club, regional or mixed teams.
- 8. The UCI will not appoint Russian or Belarusian International Commissaires to UCI International Calendar events until further notice.

The UCI wishes to clarify that Russian and Belarusian licence-holders are authorised to take part in events on the UCI International Calendar with their respective teams **provided they are registered with a UCI Team that is neither Russian nor Belarusian**. Russian and Belarusian riders can also participate in UCI International Calendar events if individual registration is authorised.

Any participation of Russian or Belarusian athletes must be in a neutral capacity, and organisers are requested to withdraw any reference to Russia or Belarus, including the name, emblems, acronyms and flags, and replace them with a neutral reference or denomination on all event-related documents and in line with instructions to be provided by the UCI.

The decision not to impose a blanket ban on Russian and Belarusian athletes at all international events is based on obtaining a balance of all interests. In particular, it is a question of taking into account the contractual rights of the riders and teams concerned, and not to unjustly penalise teams that are not Russian or Belarusian.

The UCI asks organisers, spectators and competitors to respect Russian and Belarusian riders at races in which they would be authorised to participate.

Moreover, the UCI Management Committee has decided to introduce a specific regulation enabling Russian and Belarusian licence-holders with multiple nationalities to request a change to their sporting nationality without any restriction. It will be possible to accelerate the procedure concerning this measure, which already exists in the UCI Regulations.

Specific measures will be studied with a view to allowing riders and staff members of Russian and Belarusian teams to register with a UCI Team that is neither Russian nor Belarusian outside of the registration periods.

Concerning the Russian and Belarusian National Federations, and in line with responses given by the IOC this morning during the meeting with International Federation Presidents, it is not necessary to suspend these because they are not implicated in the violation of the Olympic Truce. In the same vein, concerning Russian and Belarusian members of UCI bodies and commissions, the UCI has chosen to act in line with the IOC's position presented this morning, which means that they may continue to serve as long as they are not directly implicated in the violation of the Olympic Truce; indeed the priority of the measures taken today is to ensure the integrity and security of sporting competitions.

As part of its decisions, the UCI Management Committee has also taken stance on sponsoring by Russian or Belarusian brands and companies. As it considers that this would damage the image of the UCI and cycling in general, such sponsoring will not be authorised. Teams and event organisers have therefore been requested not to

For the sake of clarity, all measures apply with immediate effect regarding both Russia and Belarus and cover all categories and disciplines. They will remain in effect until further notice. In the coming days, the UCI will publish ad hoc rules providing further guidance on the measures adopted today by the UCI Management Committee. Directives will also be communicated to event organisers concerning the ban on displaying references to Russia and Belarus.

The UCI specifies that in the event of a State decreeing stricter measures regarding the participation of Russian or Belarusian riders or teams at competitions on their territory, these measures would take precedence over the decisions taken by the UCI.

The UCI welcomes the courageous stance taken by Russian and Belarusian cyclists and officials in a bid for peace. It calls for restraint from all sides of the conflict as well as for the protection of civilians, and hopes that peace will rapidly be restored.

The UCI's position could evolve as the situation in Ukraine develops.

(https://www.uci.org/)

UCI принимает решительные меры перед лицом ситуации на Украине

1 марта 2022 г.

Управляющий комитет Международного союза велосипедистов (UCI) собрался сегодня на внеочередное заседание, чтобы обсудить ситуацию на Украине и меры, которые UCI намеревается принять в связи с этим.

UCI еще раз выражает очень большую обеспокоенность ситуацией на Украине и решительно осуждает агрессию правительств России и Беларуси и их несоблюдение Олимпийского перемирия. UCI желает скорейшего восстановления мира и призывает к уважению Олимпийских ценностей. Действительно, спорт в целом и велоспорт в частности являются проводниками мира, дружбы, солидарности и терпимости.

Прежде всего, UCI решил предложить свою поддержку украинскому велосипедному сообществу и обязался приветствовать украинских спортсменов во Всемирном центре велосипедного спорта UCI (WCC), его образовательном и тренировочном центре в Эгле (Швейцария). В связи с этим UCI находится в постоянном контакте с национальной федерацией велоспорта Украины. Президент UCI Давид Лепартьен вместе с президентом Европейского союза велосипедистов (UEC) Энрико Делла Каса встретятся с президентом и представителями национальной федерации велоспорта Украины во время конгресса UEC в Дании в эти выходные, чтобы определить аспекты помощи велосипедному сообществу Украины.

Более того, UCI приветствует решения, принятые международным Олимпийским комитетом (МОК) 28 февраля 2022 года, и решил применить их к велоспорту.

UCI, который остается политически нейтральной организацией, сожалеет, что решения их правительства могут повлиять на российских и белорусских спортсменов, однако необходимо быть твердым в защите Олимпийских ценностей.

Как было указано сегодня утром на экстренном заседании международных федераций, организованном МОК под председательством президента Томаса Баха, с участием Дэвида Лепартьента и генерального директора UCI Амины Ланайи, речь идет о принятии превентивных мер с целью обеспечения честности и безопасности спортивных соревнований и уважения Олимпийских ценностей.

- В свете сложившейся ситуации правление UCI единогласно приняло следующие решения:
- 1. Сборные России и Белоруссии и/или национальные команды не имеют права принимать участие в каких-либо мероприятиях из международного календаря UCl с немедленным вступлением в силу.
- 2. Статус команды UCI аннулируется у всех команд, имеющих регистрацию в России или Белоруссии, кроме того UCI не должен рассматривать дальнейшие заявки на получение статуса UCI от команд из этих двух стран. Лишение статуса команды UCI касается следующих команд:
 - UCI ProTeam «Газпром RusVelo» (RUS)
 - Континентальная команда UCI «Возрождение» (RUS)
 - Трековая команда UCI «Тула марафон» (RUS)
 - Континентальная команда UCI «CCN Factory Racing» (BLR)
 - Континентальная команда UCI «Минск» (BLR)
 - Женская континентальная команда UCI «Минск» (BLR).
- 3. UCI исключает все российские и белорусские соревнования из международного календаря UCI на 2022 год и не будет рассматривать дальнейшие заявки на регистрацию. Следующие события касаются исключения из международного календаря UCI:

- «Гран-при Москвы» международные соревнования на треке (20-21 мая 2022 г.)
- «Гранфондо Москва» турнир мировой серии Гранфондо UCI (21-22 мая 2022 г.)
- «Гран-при Санкт-Петербурга» международные соревнования на треке (26-29 мая 2022 г.)
- «Пять колец Москвы» международная многодневная гонка класса 2.2 (8-12 июня 2022 г.)
- 4. Национальные чемпионаты России и Белоруссии также исключены из международного календаря UCI.
- 5. Использование всех эмблем, названий, сокращений, флагов и гимнов, связанных с Россией и Белоруссией, запрещено на всех мероприятиях международного календаря UCI. Таким образом, майки национальных чемпионов России и Белоруссии запрещены.
- 6. Любые заявки от российских и белорусских кандидатов на организацию соревнований UCI не рассматриваются.
- 7. UCI запрещает организаторам мероприятий международного календаря UCI приглашать российские и белорусские клубные, региональные или смешанные команды.
- 8. UCI не будет назначать российских или белорусских международных комиссаров на мероприятия международного календаря UCI до дальнейшего уведомления.

UCI желает разъяснить, что российские и белорусские обладатели лицензий имеют право принимать участие в соревнованиях международного календаря UCI со своими командами при условии, что они зарегистрированы в команде UCI, которая не является ни российской, ни белорусской. Российские и белорусские гонщики также могут участвовать в соревнованиях международного календаря UCI, если разрешена индивидуальная регистрация.

Любое участие российских или белорусских спортсменов должно быть нейтральным и организаторам предлагается изъять любое упоминание о России или Белоруссии, включая названия, эмблемы, аббревиатуры и флаги, и заменить их нейтральными упоминаниями или названиями в соответствии с инструкциями, которые должны быть предоставлены UCI.

Решение не вводить тотальный запрет на участие российских и белорусских спортсменов на всех международных мероприятиях основано на достижении баланса всех интересов. В частности, речь идет об учете договорных прав заинтересованных гонщиков и команд, а не о несправедливом наказании команд, не являющихся российскими или белорусскими.

UCI просит организаторов, зрителей и участников уважать российских и белорусских гонщиков на гонках, в которых им разрешено участвовать.

Кроме того, Правление UCI приняло решение ввести специальное положение, позволяющее российским и белорусским обладателям лицензий с несколькими гражданствами запрашивать изменение своего спортивного гражданства без каких-либо ограничений. Можно будет ускорить указанную процедуру, которая уже существует в Регламенте UCI.

Будут изучены конкретные меры, позволяющие гонщикам и сотрудникам российских и белорусских команд регистрироваться в команде UCI, которая не является ни российской, ни белорусской вне периодов регистрации.

Что касается национальных федераций России и Белоруссии, нет необходимости приостанавливать их работу, поскольку они не причастны к нарушению Олимпийского перемирия. Аналогично, что касается российских и белорусских членов органов и комиссий UCI, UCI решил действовать в соответствии с позицией МОК, представленной сегодня утром, которая означает, что они могут продолжать работать до тех пор, пока они не будут прямо замешаны в нарушении Олимпийского перемирия, приоритетом принимаемых сегодня мер является обеспечение честности и безопасности спортивных соревнований.

В рамках своих решений Правление UCI также высказалось по поводу спонсорства со стороны российских или белорусских брендов и компаний. Поскольку он считает, что это нанесет ущерб имиджу UCI и велоспорта в целом, такое спонсорство не будет

разрешено. В связи с этим командам и организаторам соревнований было предложено не предоставлять российским или белорусским спонсорам никакого присутствия на мероприятиях в Международном календаре UCI.

Все перечисленные меры применяются с немедленным вступлением в силу как в отношении России, так и в отношении Белоруссии и охватывают все категории и дисциплины. Они останутся в силе до особого распоряжения. В ближайшие дни UCI опубликует специальные правила, содержащие дополнительные рекомендации по мерам, принятым сегодня управляющим комитетом UCI. Также организаторам мероприятия будут доведены директивы о запрете на показ упоминаний о России и Белоруссии.

UCI уточняет, что в случае принятия государством более строгих мер в отношении участия российских или белорусских гонщиков или команд в соревнованиях на их территории, эти меры будут иметь приоритет над решениями, принятыми UCI.

UCI приветствует смелую позицию российских и белорусских велосипедистов и официальных лиц в стремлении к миру. Он призывает все стороны конфликта к сдержанности, а также к защите гражданского населения и надеется, что мир будет быстро восстановлен.

Позиция UCI может меняться по мере развития ситуации на Украине.